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A Rákoskerti Mennybemenetel 
templom 

 
A Rákoskerti Templom Alapítvány, mint kezde-

ményezője és egyik építtetője a rákoskerti Ma-
kovecz Imre utolsó terve által megépülő Mennybe-
menetel templomának, hagyományához híven, 2022 
szeptember 27.-én, az organikus építészet megte-

remtője halálának 11. évfordulója alkalmából meg-
emlékezést szervezett.  

Különleges alkalom volt az idei, hiszen első íz-
ben lehetett megtartani az emlékünnepet az épülő 
ökumenikus templom falai között. Az alapítvány 
elnöke, Janikné Megyery Rita hálával és nagy tisz-
telettel elevenítette fel a Mester csodálatos munkás-
ságát, egyenes jellemét, emberségét. 

A megemlékezéshez kapcsolódóan Dr. Füzesi 
Zoltán lelkipásztor által felszentelésre került a temp-
lom gyönyörű versenyorgonája is melyet Varga Pet-
ra orgonaművész szólaltatott meg. Az orgona terve-
zésében résztvevő Homolya Dávid orgonaművész, 
nemzetközi orgonaszakértő, orgonatervező elmond-
ta, hogy a modernitás és az ősiség jegyeit próbálták 
ebben az orgonában harmóniába ötvözni. Dr. Vej-
key Imre országgyűlési képviselő, a Magyar Parla-
menti Imacsoport vezetője beszédében kiemelte, 
hogy a sötétség és a világosság küzdelmében  szük- 

séges kiállni a világosság, igazság mellett. Dunai 
Mónika országgyűlési képviselő megköszönte min-
denkinek a támogatást. Kiemelte, hogy - „Mi ma-
gyarok építjük és nem romboljuk a templomokat! - 
és büszkék lehetünk arra, hogy egy ilyen templom 
itt Rákoskerten valósult meg.” 

A templom zsúfolásig megtelt, a megemlékezé-
sen részt vett Szabó Mariann textilművész, Ma-
kovecz Imre özvegye, Horváth Tamás polgármester, 
dr. Füzesi Péter alpolgármester, több képviselő, ci-
vil szervezetek vezetői, és Rákoskert, illetve Rákos-
mente számos lakója. 

Az építkezés befejezésével hatalmas kincs és le-
hetőség kerül Rákoskert lakóinak birtokába, hiszen 
ez az ökumenikus templom nem csak Rákoskert, de 
egész kerületünk, sőt Budapest kiemelkedő turiszti-
kai látványossága mellett a versenyorgonája révén a 
zenei élet egyik kimagasló helyszíne lehet. 

Soha ilyen nagy szükség nem volt még arra, mint 
napjainkban, hogy az emberek megálljanak, elmé-
lyedjenek gondolataikban, helyére kerüljenek ben-
nük a helyes és helytelen gondolatok. Erre alkalmas 
hely mindenki számára a templom. A hívőnek, hogy 
a kapcsolatát erősítse Istennel, a nem hívőnek pedig 
betérve egy színvonalas kulturális eseményre, kon-
certre megérezze a belső csendet, nyugalmat, békes-
séget, ahová máskor is visszavágyik. 

Rajtunk múlik, hogy mennyire és hogyan élünk 
vele!  

 
Hálásan köszönjük minden érintettnek az eddigi tá-

mogatását, jövőre is várjuk adójuk 1%-át,  
és nagylelkű adományaikat.  
Adószám: 181-85133-2-42 

Számlaszám: OTP 11717009-20043843 
 

Vidáné Válóczi Éva  
 

Áldott, szeretetteljes karácsonyi ünnepet, örö-

mökben gazdag, boldog új esztendőt kíván  

minden Rákoskerten élőnek a Rákoskerti 

Templom Alapítvány! 

Minden kedves olvasónknak áldott, békés Karácsonyt  
és sikerekben gazdag, boldog új esztendőt kívánunk! 

http://www.google.hu/imgres?q=christmas&hl=hu&client=firefox-a&hs=bMd&sa=X&rls=org.mozilla:hu:official&biw=1035&bih=733&tbs=itp:lineart&tbm=isch&prmd=imvns&tbnid=fHzxF7l2BdAwzM:&imgrefurl=http://www.picgifs.com/coloring-pages/christmas-candle/&docid=7TKI
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Szülők klubja a Budapest XVII. Kerületi 
Kossuth Lajos Általános Iskolában 

 

Vastag Jánosné fejlesztő pedagógus, mesterpeda-
gógus vagyok, a Budapest XVII. Kerületi Kossuth 
Lajos Általános Iskolában dolgozom. Az a megtiszte-
lő lehetőség ért, hogy részt vegyek az iskola őszi Szü-
lők klubjának megszervezésében, majd erről ismerte-
tőt készítsek a lap olvasói számára. 

Iskolánkban törekszünk minél nagyobb hangsúlyt 
fektetni a szülőkkel való széleskörű, tartalmas, peda-
gógiai célkitűzéseinkkel összefüggő kapcsolattartásra, 
melynek egyik fóruma a Szülők klubja. Minden év 
októberében tartjuk az első „órát”, ahol idén fejlesztő-
pedagógusaink és gyógypedagógusunk beszélgetett a 
szülőkkel.  

Először Horváth Ernő Zoltán kutató mesterpedagó-
gus, gyógypedagógus kollégánk tartott előadást nagy-
sikerű, hiánypótló könyvéről, az „Életrevalók”-ról.  
Híres fogyatékkal élő emberek és alkotásaik című kö-
tetéről. Horváth Ernő Zoltán a gyógypedagógus gon-
dolataival, szemével és szívével mutatta be a könyvé-
ben szereplő, szubjektív módon kiválasztott szemé-
lyeket (pl.: Mozart, Beethoven, Edison, Cher, Whoopi 
Goldberg, Andrea Bocelli, Tom Cruise, Őze Áron, 
Érdi Tamás).  

Vásáry Tamás, a Nemzet Művésze, Kossuth-díjas 
zongoraművész, karmester így írt az alkotásról: „…ez 
a mű hézagpótló alkotás, amely megmutatja a társada-
lomnak, az egész emberiségnek, hogy ha valakit a 
sors fizikailag hátrányos helyzettel sújt, mindig ott 
van a lehetősége, hogy akaraterejével felülemelkedjen 
ezen a próbatételen.” A könyvbemutatót követő alka-
lommal az elfogadás, befogadás, tanulási technikák, 
intelligencia témakörét is végig jártuk. Nagyon fon-
tos, hogy az elfogadás egy iskolában nem csak a gye-
rek-gyerek kapcsolatok tekintetében, hanem a gyere-
kek és a tanárok között is jelen legyen. Számos, ott-
hon is hasznosítható, praktikus ötletet, javaslatot kap-
tunk tanítványaink, gyermekeink megsegítéséhez.  

A Szülők klubja második részében kerültem sorra, 
ahol a vendégek „rendhagyó előadást” hallhattak a 
számfogalmakat megalapozó bontásról (mint a mate-
matikai műveleteket előkészítő eljárásról), annak 
egyénre differenciált, adaptív fejlesztési lehetőségei-
ről. Videófelvétel segítségével figyelhették meg, hogy 
a számfeladatok megoldása közben milyen techniká-
kat alkalmazhat egy 4. osztályos gyermek, akinek 
számfogalmai kialakulatlanok vagy alacsony szinten 
kialakulóban vannak. Az előadás során a jelenlévők a 
legfontosabb − és egyben legnehezebben 
„leküzdhető” tanítási-fejlesztési feladathoz −, a szám-
fogalom kialakításához és az otthoni bevéséséhez vé-
geztek el néhány gyakorlatot, rövid módszertani aján-
lás kíséretében. Ennek kapcsán megismerkedtek az 
ún. „lepkés” bontással (amely technika az iskolai bel-
ső továbbképzéseken, felnőttképzéseken, valamint a 
NILD Hungary nemzetközi konferencián is bemuta-
tásra került, tudományos hátterét részletezve).  

A Szülők klubja legfontosabb mondanivalója az 
volt, hogy a pedagógusok az adaptív szemlélet jegyé-
ben oktatva tanítványaikat, a szülőket is segítsék 

gyermekeik elfogadásában és támogatásában, az isko-
lai teammunkára támaszkodva − hiszen a gyermekek 
fejlődését csak a tanító, szaktanár, fejlesztő pedagó-
gus és a szülő megfelelő együttműködése biztosíthat-
ja, megelőzve a gyermekben az önértékelési és sze-
mélyiségbeli, valamint magatartási problémák kiala-
kulását.    

A téli Szülők klubjára sok szeretettel várjuk azo-
kat érdeklődőket, akik kézműveskedés keretében ké-
szülődnének kollégáinkkal az adventi időszakra. Ta-
vasszal pedig Csigó Bianka iskolapszichológusunk 
fog előadást tartani a gyermeknevelés fontosabb kér-
déseiről. 
 

Vastag Jánosné fejlesztőpedagógus  
 

Csoda nap az 1.a osztályban 

Október közepén a Csodavárban jártunk, a XV. 
kerületben. Ez volt az első útja az 1.a osztálynak isko-
lán kívül, így mindenki nagy izgalommal várta az ese-
ményt. 

A Csodavár egyike Budapest játszóházainak, eze-
ken belül pedig egy olyan különleges játszóház, ahol  
szemléletformáló programon vehettünk részt.  

A program célja a kisiskolás gyermekek szemlé-
letformálása a különböző fogyatékossági típusok 
mentén (mozgáskorlátozottság, hallássérülés, látássé-
rülés, beszédfogyatékosság, intellektuális képességza-
var, autizmus). Így szeretnék közelebb hozni a tipiku-
san fejlődő gyermekeket a hasonló korú sajátos neve-
lési igényű társaikhoz, hogy megismerjék, elfogadják, 
segítsék egymást. Célkitűzésük, hogy ez egy termé-
szetes folyamat legyen a hétköznapjaikban, ne olyan 
érzés legyen bennük, amitől félnek vagy esetlegesen 
olyan, amitől tartanak.  

Mindezt játékos feladatokon, különböző játékállo-
másokon keresztül mutatták be a foglalkozásvezetők, 
a játékok által kicsit jobban beleláthattak a gyerekek a 
fogyatékossággal élő gyermekek mindennapjaiba, 
nehézségeibe.  

A különböző foglalkozásokat elsős tanulóink na-
gyon élvezték, a legkedveltebb a lábbal festés volt! 
Az alkotásokat természetesen haza is vitték, így örök 
emlék is maradt erről a napról! 

 

Majoros-Kiss Ágnes tanítónő  
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Állatok Világnapja a Rákosmenti  
Százszorszép Óvodában 

 

A Rákosmenti Százszorszép Óvodában hosszú 
évekre visszatekintő múltja van az Állatok Világnap-
ja alkalmából megszervezett közös hétvégi családi 
napnak.  

Sajnos ezt a hagyományt sem kerülte el az elmúlt 
években a pandémia, így annál nagyobb volt az öröm 
mind a gyermekek és családjuk, mind az óvoda dol-
gozói körében, hogy idén több év kihagyása után 
megrendezésre kerülhetett. 

A rendezvény október 1-én délelőtt 10 órakor 
kezdődött Pádárné Tóth Andrea intézményvezető és 
Timmel Ede Rákoskerti-Rákoscsabai képviselő úr 
megnyitójával.  

Ezt követően az óvoda dolgozóinak vezetésével 
közös játékos bemelegítéssel indítottuk a programso-
rozatot.  

A délelőtt folyamán az óvodapedagógusok által 
felkínált színes programok és tevékenységek közül 
választhattak a családok. A programok az óvoda cso-
portszobáiban kerültek megrendezésre.  

A teljesség igénye nélkül volt mozi terem, ahol a 
régmúlt időket felidézve – ám a gyermekek által is 
igen kedvelt – diavetítő került elő, klasszikus mesék-
kel; míg a másik teremben, a kézműves sarokban kü-
lönféle állatokkal kapcsolatos kreatív dolgokat ké-
szíthettek a gyermekek. A harmadik állomáson egy 
izgalmas állatos labirintuson haladhattak át a vállal-
kozó szelleműek egy titkos térkép segítségével. A 
negyedik állomáson pedig, egy igazi szépségszalonba 
csöppentek az arra járók, ahol csillámtetoválást, arc-
festést kaptak és külön a lányokra gondolva hajat is 
fontak az óvó nénik.  

A nap megkoronázásaképpen a Tüskéshátú Ma-
dártanoda nagyon kedves, gyermekbarát előadóját 
és hangos, ám annál barátságosabb társát, Dórit, a 
dolmányos varjút láttuk vendégül a tornateremben. 
Az izgalmas előadást kicsik és nagyok, gyermekek 
és felnőttek egyaránt élvezték.  

A színes programok között sem gyermek, sem 
felnőtt nem maradt éhes és szomjas, mert az óvodai 
dolgozók szorgos kezeinek és a Gast Vitál konyhá-
nak köszönhetően, rengeteg palacsintát és egyéb 
finomságot fogyaszthattak el a családok a büfében, 
és az aulában kialakított „étkezőben”. 

Ezúton is szeretnénk megköszönni az óvodába 
járó családok és a kerületi üzletek adományait 
(Dary Élelmiszer, Strázsahegy patika, Rauch Hun-
gária KFT, Nemzeti Festékbolt,) melyet tombolaje-
gyek megvásárlásával nyerhettek a családok a ren-
dezvényzáró eseményeként. 

A tapasztalataink és visszajelzések alapján min-
den család nagyon jól érezte magát, és senki nem 
tért haza üres kézzel.  

A gyermekek még hetekig emlegették a jól sike-
rült programot az óvodában.  

 
Myszöglad Izabella Blanka  

Rákosmenti Százszorszép Óvoda 
Óvodapedagógus, a rendezvény szervezője 

 

Bepillantás a Százszorszép Óvoda  
Mindennapjaiba 

 

Hosszú évek után óvodánkban ismét, nyílt napo-
kat tartottunk, a Maci, Mókus, Katica, és Pillangó 
csoportokban, ahol jelenleg nagycsoportos gyerme-
kek vannak, és jövőre kezdik meg az iskolát. 

Erre a délelőttre meghívtuk a szülőket és a jöven-
dőbeli tanító néniket is.  

A szülőknek megfigyelési szempontsort készítet-
tünk, amelynek segítségével a gyermekeiket figyel-
hették meg a szabad játék és a közös tevékenységek 
során. Főbb szempontok közé tartozott a szociális 
érettség, a közösségben való tevékenység, és az isko-
lára való felkészültség is. 

Ezeket nevelő közösségünk azért tartotta fontos-
nak, mert később fogadóóra keretében, a szülőkkel át 
tudjuk beszélni a látott tapasztalatokat, és a gyerme-
kek aktuális fejlettségét. Mindezeken túl, szeretnénk 
szorosabb kapcsolatot ápolni a szülőkkel, ugyanis a 
vírushelyzet miatti bezártság után a személyes be-
szélgetés már mindenkinek nagyon hiányzott. 

A tanító nénik nagy szeretettel fogadták a meghí-
vásunkat, mert így betekintést nyerhettek óvodánk 
életébe, és megismerkedhettek a jövendőbeli első 
osztályos kicsikkel.  

Tapasztalatokat szerezhettek arról is, hogy meny-
nyi élménnyel, tudással rendelkeznek már most a 
gyerekek, és milyen változatos, játékos és élménysze-
rű tevékenységekkel gyarapítjuk tudásukat. 

Hamarosan mi is el fogunk látogatni a Kossuth 
Lajos Általános Iskolába egy délelőttre, ahol a gyer-
mekek a padokba beülve kapnak kis ízelítőt az iskola 
világából.  
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Januártól a közeli iskolák „iskolanyitogató prog-
ramokat” szerveznek a gyermekeknek, és szüleiknek 
egyaránt. Februárban az óvodánkban lesz lehetőség a 
környékbeli iskolákkal megismerkedni, egy szülői 
értekezlet keretében. 

Nekünk, óvodapedagógusoknak a legfőbb célunk 
az, hogy a gyerekek pozitív megerősítést kapjanak az 
iskolával kapcsolatban, nagy kedvvel várják és kezd-
jék majd meg az tanulmányaikat szeptemberben.  
 

Kovács Lilla Katalin  
Rákosmenti Százszorszép Óvoda  

Óvodapedagógus, Óvoda- Iskola koordinátor  
 

Megújult a Százszorszép Óvoda  
játszóudvara  

 

Fontos feladatomnak tartom, hogy Rákosmente 
bölcsődéibe és óvodáiba járó gyerekek számára meg-
felelő körülményeket teremthessünk. 

A Százszorszép Óvodába most telepítettünk két 
nagyobb és három kisebb játszóeszközt, egy nagy 
alapterületű, nyáron napvitorlával védett homokozót, 
valamint színes, öntött gumiburkolattal fedtük le az 
udvar ezen részét. 

Biztos vagyok abban, hogy a mászóvárak, a 
csúszdák, a hinták minden óvodás játszási – és ezzel 
mozgásfejlődési – igényét kiszolgálják. 
A gyerekeknek köszönöm a meglepetés rajzokat.  
 

Horváth Tamás polgármester (FB) 

Tornatermi rekonstrukció a Budapest 
XVII. Kerületi Kossuth Lajos  

Általános Iskolában 

Nagy örömmel számolok be arról, hogy 2022 
novemberében a Magyar Kézilabda Szövetség, Buda-
pest Főváros XVII. Kerület Rákosmente Önkormány-
zata, valamint a Kelet-Pesti Tankerületi Központ kö-
zös összefogása révén megkezdődött intézményünk 
tornatermének átfogó külső-belső rekonstrukciója. A 
felújítás eredményeképpen mind külsőleg, mind pe-
dig belsőleg megújult tornatermet vehetünk ismét 
birtokunkba, amely minden szempontból megfelel a 
korszerű műszaki követelményeknek. 

Híradásainkban rendszeresen beszámolunk majd 
a felújítás lépéseiről. 

Csébi András  
intézményvezető 

 

 Ön is segíthet! Segítsünk együtt!  
 

Idén 16. alkalommal hirdette meg Hatvani Zoltán 
helyi képviselő a “Rákoskertiek a Rákoskertiekért” 
elnevezésű jótékonysági programját.  

Ennek értelmében idén is tartós élelmiszerekből, 
tisztítószerekből és a karácsonyi ünnepek alatt szük-
séges finomságokból állít össze csomagokat, amiket 
nehéz körülmények között élő helyi családoknak, 
egyedülálló rászorulóknak juttat majd el december 
közepén.  

Ha ismer a környezetében (csak Rákoskerten és 
Szárazhegyen) olyan családot, nyugdíjast, akiknek 
óriási segítséget jelentene egy 20-25.000 forint érté-
kű, mindennel megtömött doboz, akkor annak nevét, 
címét küldje el a képviselőnek minél előbb! 

A kezdeményezéshez idén is sokan csatlakoztak 
és ajánlottak fel tartós élelmiszer, házi lekvárt, Rá-
koskerten “megtermelt” friss tojást és szaloncukrot.  

A rászorulók felkutatásában segítenek a helyi in-
tézmények is, így köszönet a helyi óvodák vezetői-
nek, a Kossuth iskola igazgatójának és a Rákoskerti 
Idősek klubjának.  

További részleteket Hatvani Zoltán képviselői 
Facebook oldalán találhat. 
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Múlt-Jelen-Jövő. 
 

"Az idő soha-soha meg nem áll, 
Az órák róják szüntelen az útjukat, 
S a pillanat úgy illan, tovaszáll, 
Mint gyors folyón a hab, annyi csak a pillanat." 
 

Na tessék, leülök egy komoly cikket írni és már 
egész máshol jár a fejem... Vajon mi ez ? Hát persze: 
egy film főcímdala. Valami STIRLITZ - bútol az 
agyam, kerreg, kattog. 

Megvan: A Tavasz tizenhét pillanata, de mit ke-
res ez itt ? Miért kószálnak a gondolataim? - Mert 
öreg vagy, vágja rá bimbózó tudatú fiam flegma vá-
laszát. Bizony- bizony ez egy 1973-ban készült szov-
jet tv-sorozat volt és én emlékszem rá. Van ám elő-
nye is éltes koromnak … 

Idestova három évtizede vagyok egy fantasztikus 
társaságnak a tagja. 2023-ban ünnepli harmincadik 
születésnapját a Rákoskerti Lemaradás Turiszti-
kai, Sport és Szabadidő Egyesület. 

Nagyon hosszú idő ez egy emberöltőben is, vi-
szont egy csapat életében ez még hosszabb időszak. 
Írhatnék magasztos sorokat a dicső múltról: véget 
nem érő 100 kilométeres túrákról, iszap birkózós, 
számháborúzós nyári táborokról, ha nem lennék ily 
öreg és az újság terjedelmesebb lenne pár oldallal. A 
kezdeti hevesebb évtizedek után lenyugodtunk és 
tesszük azt amiért elkezdtük az egészet. Népszerűsít-
jük a világ egyik legolcsóbb tömegsportját, a teljesít-
mény túrázást. Programjaink jól kiszámítható forga-
tókönyv szerint zajlanak már az utóbbi években. 

Az idei évünk jól sikerült rendezvényeink megva-
lósítása szempontjából. Nem akadályozott minket 
sem a pandémia, sem az időjárás Sikeresen zártuk a 
'22-es évet, ami nagy részben köszönhető a kerületi 
önkormányzati képviselők és a Rákoskerti Polgári 
Kör segítségének. 

Jövő évi terveink a következők: évadnyitó sétánk 
a Normafa túra (2023.03.25.) lesz a csodálatos budai 
hegységben. Itt a friss idő, a meleg tea és a szép he-
lyek garantálva lesznek. Az útvonal: Szépjuhászné - 
Csacsi rét - Piktortégla üregek - Széchenyi hegy - 
Normafa - Jánoshegy - Szépjuhászné. 

Következő rendezvényünk a Merzse nappali túra 
(2023.04.22.) lesz, mely idén a harmincadik évfordu-
ló tiszteletére megismételhetetlen dijazásként hely-
ben készített jubileumi kitűzővel lesz jutalmazva az 
oklevélen kívül. Minden érdeklődőt várunk ezen a 
különös hangulatú, csapatunk számára komoly mér-
földkövet jelentő eseményen. GYERTEK ÜNNE-
PELJÜNK EGYÜTT ! 

Az izgalmakat nem fogja nélkülözni harmadik 
eseményünk sem az Éjszakai Merzse 
(2023.05.19.péntek) csapatás. 

Jövő évi terveink között is szerepel a helyismereti 
sétának is beillő Rákosmente útjain (2023. 09.16.) 
barangolásunk. Itt a tizenhetedik kerület nevezetes-
ségeit célozzuk meg. higgyétek el érdemes felfedezni 
lakóhelyünket közlekedési eszközök nélkül is. Így 
sokkal több minden látszik és kap új értelmezést egy 
lassabb perspektívából. 

Társaságunk szívügye az immár tizedik alkalom-
mal megrendezésre kerülő Horváth Előd Lecsófőző 
Verseny megrendezése a Rákoskerti Művelődési ház 
és a Rákoskerti Polgári Kör segítségével. Ezen a bu-
lin a jókedv záloga a résztvevő csapatok remek ösz-
szetétele és elszántsága. Már - már őszi majálissá 
fejlődött ez a Rákoskert lakosságát és a környező 
településeket megmozgató összejövetel. 

Remélem sikerült kedvet csinálnom jövő évi el-
foglaltságainkhoz, Töltsünk minél több időt együtt a 
természet lágy ölén ! 

Kívánunk minden olvasónknak áldott, békés 
karácsonyt és sikerekben gazdag új évet ! 

 

Rákoskerti Lemaradás T.S.Sz.E. nevében 
Pintér Károly 

 

A lakóhelyünket érintő negatív változá-
sokról kérdeztük Hatvani Zoltánt 

 

Sajnos az elmúlt hetekben egyre több, minket hát-
rányosan érintő hírt hallottunk.  

Elsők között kell megemlítenem a két rákoskerti 
utcánkkal kapcsolatos információt, ami az útépítés 
leállításáról szólt. Korábban nagy örömmel számol-
tam be arról a jó hírről, mely értelmében a két rákos-
kerti körzetet, városrészt is érintő útépítésre számít-
hatunk a Gyöngyfüzér és a Tiszanána utcákban. Eh-
hez a fejlesztéshez korábban 600 millió forintot ígér-
tek a Miniszterelnökségtől, de látva az energiaválság 
okozta problémákat, elsők között ezt a támogatást 
függesztették fel. Így rövidtávon biztosan nem épül 
meg ez a két utcánk.  

Néhány héttel később az interneten olvashattuk 
először, hogy bezárják a rákoskerti kispostát. A meg-
döbbentő először is a hivatalos tájékoztató elmaradá-
sa volt, másodszor pedig az, hogy semmilyen alter-
natívát nem ajánlott az állami  cég. Polgármester úr-
levelet írt a régi, majd később az új postavezérnek, 
melyben megoldási javaslatokat is ajánlott. Felmerült 
a mobil posta lehetősége is, vagy az, hogy a művelő-
dési házban, az egyik teremben működhetne tovább a 
postaszolgáltatás, vagy annak egy része. A teljes be-
zárás helyett elfogadhatónak tartanánk egy csekkau-
tomata felállítást is valahol a városrészben. Az ügy 
pikantériája, hogy Polgármester úr első levele már 
nem „találta” meg a postavezért, mert őt időközben 
menesztették a pozíciójából. Az egyeztetések az illet-
ékes államtitkárral jelenleg is folyamatban vannak. 
Engem, mint képviselőt külön elszomorított a hír, 
hiszen az elmúlt években a helyi posta vezetőjének 
kérésére több fejlesztést hajtottunk végre a posta 
épülete előtt, hiszen parkolókat alakítottunk ki a Tol-
di és a Lilaorgona utcában is, valamint pihenőpadot 
és hulladékgyűjtőket is helyeztünk el a nagy forgal-
mú helyen.  

Az októberi, rendkívüli képviselő-testületi ülé-
sen nehéz döntéseket kellett meghozni. Az extrém 
módon megemelkedett rezsiárak miatt október végén 
bekellett zárnunk a kerület uszodáit. Ezeknél az in-
tézményeknél 1200%-al emelte meg a Távhő a díjait, 
ami a korábbi 2,2 milliós havi rezsiszámlából 25 mil-
liós havi számlát eredményezett volna. Sajnos ezt az 



6 

összeget a kerület nem tudja kigazdálkodni, így fele-
lős döntést kellett hoznunk. Az elképzelések szerint a 
fűtésszezon után újra nyitjuk az épületeket.  

Ezzel párhuzamosan a gáz árának a megemelke-
dése miatt (az önkormányzat nem jogosult a re-
zsicsökkentésre) a Rákoskerti Művelődési házat is be 
kell zárnunk a leghidegebb hónapokban. 2022. dec-
ember végén, a fűtésszezonra bezárjuk az intéz-
ményt, de minden bérlő, egyesület, tanfolyam lehető-
séget kap a Vigyázó Sándor Művelődési Központban 
a munka folytatására. Szerencsére a ház összes dol-
gozójának a munkahelye megmarad, hiszen őket az 
intézményvezető átirányítja a kerület nyitva tartó 
házaiba. Ez az időszakos zárás a fogadóóráimat is 
érinti, így akik január és április között szeretnének 
velem személyesen találkozni, őket ezen időszak 
alatt a házam nappalijában várom majd. Ne felejtsék 
el, hogy telefonos bejelentkezésre továbbra is szük-
ség van!  

A spórolós híreket sajnos folytatnom kell az útja-
vítások terén is, hiszen a korábban megígért Bögöte 
utcán kívül idén több utcát már nem tudtunk felújíta-
ni. Az elmaradt Pásztorfalva, Rákoskerti, Andrásfa 
utcák „járhatóvá tételére” jelenleg nem tudok konk-
rét határidőt mondani.  

Járdából is sokkal kevesebb újult meg a körzet-
ben az idén, hiszen a Nyomdász, Sáránd és Csendítő 
utcák egy-egy szakaszától eltekintve más utcákba 
már nem jutott a jó minőségű aszfaltból.  

Az ünnepi időszakban (december eleje és január 
vége között) nem lesz a városközpont főterén jégpá-
lya, így az ingyenes korcsolyázásra ebben az idő-
szakban sajnos nincs lehetőség. A kereskedők kitele-
pülnek a faházakba, sőt a színpad is fel lesz állítva, 
de más lesz a tömegeket vonzó jégpálya nélkül a Fő 
tér hangulata. Ezzel összefüggésben a díszkivilágí-
tással is spórolunk, így jóval rövidebb szakaszon 
fognak világítani a hangulatos karácsonyi fények. 

A faültetésen is spórolnunk kell, így azok, akik 
az év során kértek tőlem fát a közterületre, nekik ezt 
még tudom teljesíteni, de a szokásos módon itt a 
Kerti Levélben nem tudok faültetést meghirdetni. Az 
új fákra viszont égető szükség van, ezért azt tudom 
vállalni, hogy amennyiben az igénylő beszerzi a fa-
csemetét, úgy azt én és segítőim elültetjük a jelentke-
ző ingatlanja előtt a közterületen. 

Többen jelezték már felém, hogy a 30 éve megje-
lenő Kerti Levél c. újság se érkezik olyan sűrűn, két-
havonta a postaládákba, mint régen. Ez igaz, idén a 
papír és egyéb költségek (KATA adózás) megemel-
kedése miatt csak négy alkalommal fog megjelenni a 
városrészi újságunk. Amit most a kezében tart, az a 
4. lapszám. Egy korábbi egyeztetésen Timmel Ede 
képviselőtársammal arra tettünk ígéretet a lap kiadó-
jának, hogy évente legalább négy lapszám költségeit 
fogjuk támogatni a képviselő keretünkből. 

Csak abban bízhatunk, hogy a háborúnak minél 
hamarabb vége lesz és talán jövőre már visszakaphat-
juk a megszokott életünket! 

 

Várható fejlesztések Rákoskerten és 
Szárazhegyen 

 

A legnagyobb értékű fejlesztés a Kossuth Lajos 
Általános iskola tornatermével kapcsolatos lesz. A 
szerződést alá is írta a Tankerület és a kivitelező cég, 
sőt az e-naplót, munkanaplót is megnyitották már. Ez 
azért nagyon fontos, mert a folyamatban lévő fejlesz-
téseket nem érinti a spórolás, így ez a beruházás biz-
tosan el fog indulni. A tervek szerint a teljes tornate-
rem, öltözők és vizes helyiségek megújulnak, de to-
vábbi részletekről később a képviselői Facebook ol-
dalamon fogok beszámolni.  

Jól halad a Szigetcsép és Aknász utca forgalomlas-
sításának az engedélyeztetése is. Reményeim szerint 
még az idén megkapjuk a szakhatóságok jóváhagyá-
sát, ami után azonnal megindulhat a fekvőrendőrök 
kiépítése. 

 

Új alépítményt kapott a Szigetcsép utca- 
Nyomdok utca sarkán álló padunk.  

 

Tavaly került ki a közterületre a pihenőpad, most 
pedig elkészült a beton/aszfalt alap is. A terveimben 
még az is szerepel, hogy a pad mögé egy sövénysort 
is elültetünk, de ezt még nem ígérem meg, hiszen, ha 
nem megoldott a növények locsolása, akkor nem sok 
esély van arra, hogy megmarad és fejlődni tud a sö-
vény 

 

Víz-, csatorna-, fűtésszerelés, gyorsszolgálat, kisebb 
dugulások elhárítása. Sarokszelep cserétől  

a teljes korszerűsítésig. 
Bővebben: www.gyorsszerviz.mlap.hu 

Rákoskerti lakótársaimnak állandó 5% kedvez-
ményt biztosítok! 

Horváth Tamás 06-30-359-65-79  
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Több zöldet, kevesebb betont a  
közterületekre 

 

Több mint 10 éve gondolkozom azon, hogy ho-
gyan lehet hatékonyan, kevés közpénz felhasználásá-
val felszámolni a sokszor illegálisan leburkolt zöldfe-
lületeket és ezzel párhuzamosan hogyan lehet vissza-
állítani az eredeti állapotot, vagyis mi módon lehet 
minél több zöldet, füvet, fát, esetleg vizesárkot visz-
szavarázsolni a közterületre. Ez az esztétikai okokon 
kívül nagyon fontos a klímaváltozás okozta villámár-
vizek és a talajvíz drasztikus csökkenése miatt is. 

Rákoskert parcellázásakor 1933-ban tudatosan 
kiépítették az utcákban a teljes vízelvezető rendszert, 
ami jól működött. Ez a lakatlan telkek előtt nyomai-
ban még mindig látható. A vasútállomás melletti par-
koló helyén záportározó volt, áteresszel a sínek alatt, 
amit lakótársaink évtizedek alatt lassan feltöltöttek az 
árkokhoz hasonlóan. A római birodalom kikövezett 
országútjait is a slamposság tette tönkre a középkor-
ban.  

H:Z: 
 

Elkészült a korlát Rákoskert főterén 
 

A Rákoskerti Polgári Kör segítségével elkészült a 
Schell Gyuláné téren egy 40 méter hosszú korlát, ami 
a Zrínyi utcával párhuzamosan fogja megvédeni a 
zöldfelületet. Az elmúlt években azt tapasztaltuk, 
hogy korlát hiányában, az ott parkoló autók utasai a 
zöldfelületen, talajtakaró növényzeten keresztülgá-
zolva közelítik meg a teret, aminek következtében 
abban a 80m2-es zöldsávban kipusztult a “zöld”. 

A korlátok a kiépített lépcsőkre fogják terelni a 
gyalogos forgalmat, jövőre pedig polgármester úr 
segítségével megkezdjük az újratelepítést. 

Megtisztítottuk a Panoráma parkot az 
illegálisan lerakott zöldhulladéktól  

 

Az elmúlt időszakban nagyon sok erőfeszítést 
tettünk arra, hogy a Vasad utcai Panoráma parkot 
létrehozhassuk  

Ennek ellenére vannak olyan lakótársaink akik, 
nem értékelik sokra a törekvéseinket. A képeken jól 
látszódik, hogy éveken keresztül ennek a területnek a 
határára rakták le a kertjük rendbetétele során kike-
rült zöldhulladékot.  

A hétvége folyamán gépek segítségével 27 köb-
méternyi hulladék került el a területről.  

Timmel Ede 
 

Idén egy rákoskerti fenyőfa lesz a kerület 
karácsonyfája 

 

Kezdetét vette az ünnepi készülődés a Fő téren, az 
adventi vásár helyszínén pedig Horváth Tamás pol-
gármester közreműködésével az óriás méretű kará-
csonyfa feldíszítése is megtörtént. Az örökzöldet ez-
úttal egy rákoskerti család ajánlotta fel, a közel 15 
méteres, 25 esztendős fenyőfát 2023. január 6-án, 
Vízkeresztkor bontják majd le, és szociális tűzifaként 
kerül kiosztásra.  

A kivágás és kiemelés a Pásztortűz utcában 

A Rákosmente TV nyomán 
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Képviselőink elérhetősége 
 

Hatvani Zoltán (Rákoskert, 9. vk.): 
hatvani.zoltan@hatvanizoltan.hu   06-20-39-22-252 

www.hatvanizoltan.hu 
 

Timmel Ede (Rákoskert, 8. vk.): 
ede.timmel@gmail.com       06/20-3101700 

Facebook: Timmel Ede - rákoskerti-rákoscsabai képviselő 

 

 Rákoskerti Művelődési Ház  
Telefon:  257-4498, honlap: www.kertimuvhaz.hu 

Kerti Levél 
Megjelenik 4 600 példányban 

Kiadja a Rákoskerti Polgári Kör 
Szerkeszti: Orosz Károly 
Nyomda: HTS-ART Kft. 

ISSN 2062-8838  
1171. Budapest, Rákoskert sugárút 66. 

kertilevel@gmail.com  
www.kertilevel.hu 

A kiadást Hatvani Zoltán és Timmel Ede 
önkormányzati képviselők támogatták 

 

Intézményünk működése  
2022. december 20.-tól előreláthatólag 2023. március 31.-ig  

SZÜNETEL, azonban sem az Ascher Oszkár Színház előadásai, 
sem tanfolyamaink nem szűnnek meg.  

 

Részletek a Facebook oldalunkon és a honlapon! 

Fogadj örökbe egy közteret!  
 

Rákoskerten sétálva örömmel tapasztalhatjuk, 
hogy a kertek döntő többsége ápolt, rendezett, sőt a 
telkek előtti területeket is sokan sajátjukként ápol-
ják, gondozzák. De ki tartja karban a közterületein-
ket valójában? A Parkgondnoki Szolgálat és a Rá-
koskerti Polgári Kör tagjai ebben a tevékenységben 
jelentős szerepet töltenek be, nagyrészben önkéntes 
alapon. 

A közterületeink mindannyiunk szűkebb élette-
réhez tartoznak, azokat naponta használjuk, hala-
dunk rajtuk keresztül és biztosan sokakban felmerült 
már a gondolat egy-egy területrésszel kapcsolatban, 
hogy milyen jó lenne, ha még több évelő, még több 
cserje lenne egy-egy területen. Én így voltam ezzel, 
ezért kerestem a lehetőséget, miként járulhatnék 
hozzá ahhoz, hogy ez meg is valósuljon. Így aztán 
felvettem a kapcsolatot a helyi önkormányzati kép-
viselőinkkel (Hatvani Zoltánnal és Timmel Edével). 
Azt javasolták számomra, hogy válasszak egy olyan 
területet, amit gyakran látogatok és gondoljam át, 
mit is szeretnék ott csinálni. A vasútállomást válasz-
tottam, ahol két földnyelvet fogadtam örökbe, ahová 
a Rákoskerti Polgári Kör támogatásával díszfüveket 
és 1000 db tulipánhagymát ültettem el, illetve a te-
rületet fenyőkéreggel borítottam be, ami segít a ned-
vesség megtartásában, véd a fagyoktól és a gazok 
növekedését is gátolja. Most persze joggal gondol-
hatja bárki, ez nem sok, csak csepp a tengerben, de 
én hiszek abban, hogy Rákoskerten vannak még lo-
kálpatrióták, akik hasonló „mikró területeket” szíve-
sen fejlesztenének, ápolnának, örökbe fogadnának. 
Az örökbefogadás egyik nagy előnye, hogy a terület 
méretét, annak gondozásának időpontját mindenki 
maga döntheti el, nem szükséges egymáshoz alkal-
mazkodni, mindenki akkor és annyit csinál, amit 
ideje és ereje megenged. Természetesen szükség 
van arra, hogy ezeket az örökbe fogadásokat minél 
jobban egymáshoz hangoljuk, ezért, ha valaki szíve-
sen vállalkozna ilyen jellegű önkéntes feladatra, je-
lezze a Rákoskerti Polgári Kör Facebook oldalán 
vagy személyesen nekem az 
eles.istvan76@gmaill.com címen és segítek az indu-
lásban. 

A Rákoskerti Polgári Kör Facebook oldalára 
érdemes annak is csatlakozni, aki közterületet nem 
szeretne, vagy nem tud örökbe fogadni, de időnként 
szívesen segítene a közterületek gondozásában egy-
egy előre meghirdetett akció keretein belül (pl. aktu-
álisan falevelek összegyűjtésében, bezsákolásában).   

 

Éles István  

Környezetbarát bambusz fogkefe  
kedvező áron, Rákoskerten  

 

+36-70-622-9405 
 

Elektromos háztartási gépek, szivattyúk,  
villanybojlerek, benzinmotoros fűnyírók,  

láncfűrészek, kerti kapák javítása, láncélesítés. 
Lézernyomtató kazetták töltése és cseréje. 

 06-20-9467-302 
 

A Rákoskerti Állatorvosi Rendelő  
/Rákoskert sugárút 30./ a jövőben is fogadja betegeit. 

Hétköznap 9-11 és 16-19 óráig, szombaton 9-11,  
vasárnap 16-18 ig. 

Belgyógyászati ellátás, védőoltások, lágyrész sebészeti 

műtétek, ultrahang vizsgálat, teljeskörű labor, lézer és 

mágnesterápia, ultrahangos fogkőleszedés, homeopatia 

és havonta két alkalommal szemészeti szakrendelés áll 

az Önök rendelkezésére.  

 

Dr. Róth Katalin állatorvos 

06/30-283-71-72 illetve 256-22-42 

www.facebook.com/rakoskertiallatorvos 

mailto:hatvani.zoltan@hatvanizoltan.hu
mailto:ede.timmel@gmail.com
https://www.facebook.com/profile.php?id=104231237606376&ref=br_rs
mailto:kertilevel@gmail.com
mailto:eles.istvan76@gmaill.com
http://www.facebook.com/rakoskertiallatorvos.Köszönöm

